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فیلم خوش ساخت 
تماشاگر را درگیر 

می کند

فیلــم در ژانــر ســینمای سیاســی اســت. 
تولیدش برایتان جذاب بود؟

»مصلحــت« یــک تریلــر سیاســی اســت و 
اتفاقا عاشــق این ژانر هســتم. در این ژانر، 
ســاخت فیلم، ویژگــی و جذابیتــی دارد که 
اگــر خوش ســاخت شــود، مخاطــب را بــه 
خوبی جذب می کند. سعی کردیم نشانه ها 
و نمادهایــی در فیلــم داشــته باشــیم کــه 
مخاطب امروز را گیر بیندازد و با خود پیش 
ببرد، مخاطب در طول فیلم برایش جذاب 
باشد و آن را کشــف کند. خودم هم تلاشم 
این بود که در این ژانر بتوانم فضای جدید 

درست کنم.

از پروســه تولیــد و انتخــاب بازیگرانتــان 
بگویید؟

تولید فیلــم به خصــوص در ژانر سیاســی، 
سختی هایی را به همراه دارد. هر بازیگری 
دوســت ندارد در فیلم سیاسی بازی کند و 
این زمانی سخت می شود که من کارگردان، 
نخستین فیلم بلندم بود و شاید بازیگران 
به من هم اعتماد نداشتند. تمام تلاشم را 
کردم که بتوانم اعتماد جلــب کنم تا فیلم 
حرفه ای و جذابی شود. تلاشم این بود که 
فیلم اصلا شــعاری نشــود، برخــلاف دیگر 
فیلم هایی که در دهه 60ساخته می شود، 
خواستم به این دهه رنگ و لعاب بدهم و به 
فضای موجود نگاه دیگری داشته باشیم. 
در این زمینه به  طور مفصل با طراح صحنه 
و فیلمبردار صحبت کردم تا فضا براساس 
آنچه می خواستم بازسازی شود و مخاطب 
تفاوت را احساس کند. درست است که در 
این فیلم سوپراستار نداشتیم، اما بازیگران 
توانــا و ایده منــدی در کنارمــان بودنــد کــه 
باانگیزه و پشتکار زیاد جلوی دوربین رفتند 
و برای رسیدن به نقش ها وقت گذاشتند. 
حرفه ای بودن کل گروه، باعــث ارتقای کار 

می شد.

از اکران فیلم راضی بودید؟
تــا بــه امــروز اکــران خوبــی داشــتیم، حوزه 
هنــری و اوج هــم بــرای دیــده شــدن فیلــم 
تلاش کردنــد. البته چند فیلــم کمدی هم 
روی پرده اســت که نشــان می دهــد رقبای 
سختی در اکران فیلم داریم. اما خوشحالم 
که اکثر تماشــاگران بعــد از تماشــای فیلم 
راضی از ســالن ســینما بیــرون آمدنــد. این 

برایم خوشحال کننده است.

مکث

تهیه کننده فیلم سینمایی »ارثیه فامیلی« می گوید که خودش هم می داند که این فیلم جای دفاع ندارد!

یک فیلم، فقط با ۳ تماشاگر

تهیه کننده فیلم سینمایی »ارثیه فامیلی« که در روز 

اکران
گذشته تنها ۳ مخاطب در سینماهای کشور داشته 
اســت، تأکید کرد خودش هم می داند که این فیلم 

جای دفاع ندارد!
مهدی احمــدی، تهیه کننده فیلم »ارثیه فامیلــی« به کارگردانی 
حامد رضی که این روزها در حال اکران در سینماهای کشور است، 
در گفت وگو با مهر، درباره شــرایط اکران این فیلم گفت: از شرایط 
اکران فیلم خود اصلًا راضی نیســتیم و معتقدم اکران همزمان ۱۰ 
فیلم، شرایطی ناعادلانه را در سینماها به وجود آورده که به خیلی از 
فیلم ها لطمه زده، این شرایط حتی به پرفروش ترین فیلم این روزها 
هم لطمه زده اســت.وی ادامه داد: متأسفانه سینماداران تبدیل به 

حاکم مطلق اکران شده اند و هیچ نظارتی بر عملکردشان هم نیست. 
گویی هیچ مدیریتی بر چرخه تولید و بر چرخه اکران وجود ندارد.
تهیه کننده »ارثیه فامیلی« در پاسخ به اینکه اگر شرایط اینگونه نبود 
آیا فروش فیلمش بهتر بود هم گفت: به هر حال شرایط فیلم دیگر 
اینگونه هم نبود. من وقتی در کل ســینماهای تهران، تنها ۴ سالن 
برای اکران فیلمم در اختیار دارم که همان ها هم سانس های قبل از ۳ 
بعد از ظهر است، چه انتظاری می توانم داشته باشد؟ خود شما سانس 
یک و یا سانس ۳بعدازظهر سینما می روید؟ به خصوص که فیلم ما 
یک فیلم خانوادگی است و واقعاً خانواده ها برای رفتن به سینما از یک 
ساعتی به بعد را انتخاب می کنند، آن هم به شرطی که سینما در نقاط 
مختلف شهر در دسترس آنها باشــد.معتقدم فیلم »ارثیه فامیلی« 

در شرایط متفاوت از این شــرایط، قطعاً فروش بهتری می توانست 
داشته باشد و حداقل می توانست ۲۰۰ میلیون تومان بفروشد!این 
تهیه کننده در پاسخ به این پرسش که آیا واقعاً ۲۰۰ میلیون تومان 
را فروشــی ایده آل برای یک فیلم می داند؟ گفت: قطعاً این فروش 
خوب نیست! کمااینکه این روزها فروش یک میلیارد تومان هم برای 
یک فیلم نمی تواند فروش خوبی باشد. اما وقتی فیلمی در کنار ۱۰ 
فیلم دیگر و در چنین شرایطی اکران می شود، چه انتظاری می توان 
داشت؟ با فروشی که فیلم »فسیل« دارد شک نکنید که سینماداران 
تا عید نوروز ســال بعد آن را روی پرده نگه می دارند! این فیلم حق 
دارد بفروشد اما حق آن تهیه کننده هایی که فیلمشان در نوبت اکران 

مانده است چه می شود؟

سالار عقیلی در اختتامیه جشنواره 
فیلم حوا می خواند

»ســینمای ایران و روایت های زنانه«؛ این موضوع نخستین 
جشــنواره بین المللی فیلم حواست؛ این جشــنواره به همت 
بنیاد بین المللی گوهرشاد و به دبیری مهدیه سادات محور تا 
۲۳ تیر ماه سال جاری در سطح کشــور و از ۲۰ تا ۲۳ در تهران 
برگزار می شود.این رویداد محوریت موضوع زنان و خانواده را در 
دستور کار خود دارد و با همکاری مراکز و سازمان های فرهنگی 
مختلف فعالیت خود را دنبال می کند. اینطور که دبیر جشنواره 
اعلام کرده، یکی از اهداف مهم این رخداد فرهنگی، تأکید بر 
نقش مهم زنان در حفظ، تقویت و رشد خانواده است. جشنواره 
فیلم حوا، علاوه بر نمایش فیلم، نشست هایی هم با موضوع زن 
و خانواده برگزار می کند؛ جشنواره ای که تماشای آثارش برای 
عموم مردم آزاد است. در مراسم اختتامیه این رویداد فرهنگی 
قرار است سالار عقیلی پنج قطعه را اجرا کند که برخی از آنها 

برای اولین بار اجرا خواهد شد. 

پیشکش به همه زنان ایران و جهان
مهدیه سادات محور، دبیر نخستین جشنواره بین المللی فیلم 
حوا در آســتانه برگزاری این رویداد در پیامی این جشنواره را 
تأکیدی بر نقش مهم زنان بر حفظ، تقویت، رشــد خانواده و 
جامعه بالنده دانست. در بخشی از پیام دبیر نخستین جشنواره 
بین المللی فیلم حوا آمده است: نخستین جشنواره بین المللی 
حوا، روایت های ارزشمندی را از زنان در ایران و جهان معرفی 
می کند که بسیار برایمان آشنایند؛ تصاویر اثرگذار که تأکیدی 
است بر نقش با اهمیت زنان بر حفظ، تقویت و رشد خانواده و 
جامعه بالنده.روایت هایی که در وهله اول، ضرورت بازتعریف 
تصویر به جا، کامل و صحیح از زنان به عنوان نیمی از جامعه را 
به همه ما یادآوری می کند و از زاویه دیگر تلنگری  است برای 
مدیران و اصحاب هنر، قلم و رسانه در باب لزوم بازنمایی و روایت 
زیبا و درست این کنشگران در قاب سینما و رسانه.این جشنواره 
نه تنها پیشکشی به همه زنان ایران و جهان است که متعلق به 
همه کسانی است که سهم و جایگاه زنان در خانواده و جامعه را 

بی بدیل و بی همتا قلمداد می کنند.

سینما فرهنگ میزبان جشنواره حوا شد
جدول نمایش آثار نخستین جشــنواره بین المللی فیلم حوا 
در سینما فرهنگ تهران منتشر شــد.نمایش فیلم های بلند 
ســینمایی، مســتند و کوتاه داســتانی راه یافته به نخستین 
جشــنواره بین المللی فیلم حوا از روز سه شنبه ۲۰ تیر ۱۴۰۲ 
در سینمافرهنگ محل برگزاری جشنواره در شهر تهران آغاز 

می شود.
این سینما با اکران آثار سینمای ایران و برگزاری نشست های 
سینمایی در ۲ سالن یک و دو و فیلم های بین الملل و همچنین 
برگزاری نشســت های تخصصی جشــنواره با موضوع »زن و 
خانواده« در سالن شــماره ۳ از ۲۰ تا ۲۲ تیر ماه میزبان عموم 

علاقه مندان به سینماست.

 فیلم بلغاری، برنده گوی بلورین شد
درام جنایی بلغاری با عنوان 
»درس های بلاگا« به عنوان 
بهترین فیلم، برنده گوی 
بلوریــن جشــنواره فیلم 
کارلــووی واری ۲۰۲۳ 
شد.به گزارش مهر به نقل از 
ورایتی، »درس های بلاگا« 
ساخته استفان کوماندارف شب پیش در پنجاه وهفتمین جشنواره 
فیلم کارلووی واری جایزه گوی بلورین و ۲۵ هزار دلاری را به خود 
اختصاص داد و به یک هفته بزرگداشــت فیلم های هنری و آثار 
جسورانه جهانی پایان داد.کوماندارف که فیلمش را ادای احترامی 
به نسل والدینش خوانده که بسیاری از آنها در راه  گذار سخت به 
سرمایه داری قربانی شــدند، گوی بلورین خود را از دست رابین 

رایت، بازیگر و رئیس جشنواره یری بارتوسکا دریافت کرد.
جایزه ویژه هیأت داوران بخش رقابتی شــامل جایزه ۱۵ هزار 
دلاری به »تورهای خالی« داســتان عاشقانه آلمانی- ایرانی به 

کارگردانی بهروز کرمی زاده تعلق گرفت.
تقدیر ویژه هیأت داوران به فیلمی رسید که توجه مخاطبان زیادی 
را به خود جلب کرد؛ »رقصیدن در لبه آتشفشان« به کارگردانی 
سیریل آریس، مستندی آلمانی-لبنانی درباره انفجار ویرانگر بندر 

بیروت و علل آن که ریشه در فساد دارد.
جایزه بهترین کارگردانی به بابک جلالی، کارگردان و نویسنده 
ایرانی- بریتانیایی تعلق گرفت. فیلم سیاه و سفید وی با عنوان 
»فریمونت« محصولی از آمریکا که با همکاری کارولینا کاوالی 
نوشته شده داستان جست وجوی یک پناهنده افغانی برای یک 
خواب شبانه را تصویر می کند. در این فیلم آنیتا ولی زاده پناهجوی 

افغان، نخستین بار جلوی دوربین رفته است.
جایزه برترین بازیگر زن به الی اسکورچوا برای بازی در »درس های 
بلاگا« رســیده و هربرت نوردرام برای بازی استثنایی خود در 
»هیپنوتیزم« فیلمی از سوئد- نروژ و فرانسه جایزه بهترین بازیگر 

مرد را گرفته است.
»هیپنوتیزم« به کارگردانی ارنســت دی گیر همچنین برنده 
لیبل ســینماهای اروپا به عنوان بهترین فیلم اروپایی جشنواره 
شد.تماشاگران، »لبه تیغ« داستانی از دوئل فرانسوی را به عنوان 
بهترین فیلم انتخاب کردند و هیأت داوران بخش پروکسیما به 

»تولد«، یک درام کره ای ساخته یو جی یونگ، رأی دادند.

 نعمت الله: 
از طرف ساترا  اذیت نشدم

سعید نعمت الله که سریال  
تــازه خــود را بــا عنوان 
»پدرگواردیولا« در آستانه 
توزیع در شــبکه نمایش 
خانگــی دارد، بــه ارائــه 
توضیحاتی درباره محتوای 
سریال و تعامل با ساترا برای 
دریافت مجوزهای آن پرداخت. نویسنده و کارگردان 
سریال نمایش خانگی »پدر گواردیولا« درباره تعاملات 
با ساترا و جلسات برگزارشده برای اخذ مجوز تولید و 
انتشار سریال خود از این سازمان به مهر گفت: واقعاً اگر 
همکاران ساترا برایم دردسرساز بودند می گفتم، ولی 
به هیچ وجه در مراحل دریافت مجوز تولید و انتشار از 
جانب ساترا اذیت نشدم. نعمت الله درباره اصلاحات و 
ممیزی های ساترا در سریال »پدر گواردیولا« گفت: به 
هر حال ممیزی و اصلاحات در زمان پخش وجود دارد، 
اما آنچه در این جلســات مطرح شد، موارد ریشه ای 
نیستند. مواردی مانند ســیگار و... است. من از این 
جلسات استنباط های خوبی داشته ام. باید صبر کنیم 
تا ببینیم نکاتی که درنهایت مطرح می شود، چیست. 
وی اضافه کرد: چه در بخش تولید و چه در جلسات 
صدور مجوز انتشار که بخش بســیار مهمی است، 
جلسه داشته ام و نکات را شنیده ام. ما حدود ۶قسمت 
را به ساترا داده بودیم و این قسمت ها را اعضای شورا 
به طور کامل دیده و طبق صحبت هایی که مطرح شد، 

پلان به پلان کار را تماشا کرده بودند. 

رامین راستاد و مهدی سلوکی به 
سریال ده نمکی پیوستند

رامین راســتاد و مهدی 
جمــع  بــه  ســلوکی 
مجموعــه  بازیگــران 
تلویزیونی »رستگاری« 
و  تهیه کنندگــی  بــه 
کارگردانــی مســعود 
ده نمکــی ویــژه ایام ماه 
مبارک رمضــان اضافه 

شدند.
به گزارش تسنیم، در این ســریال بیش از ۲۰بازیگر ایفای 
نقش می کنند. پیش تر محمود پاک نیت، علیرضا استادی و 
حمیدرضا هدایتی نیز به جمع بازیگران این سریال پیوسته 
بودند.مجموعه تلویزیونی »رستگاری« در مرکز سیمافیلم 
و در ۳۰قسمت تهیه و در ایام ماه مبارک رمضان روی آنتن 
می رود.چندی پیش مهدی نقویان، رئیس مرکز سیمافیلم 
نامِ سریال های در حال ساخت و پیش تولید و آماده پخش را 

اعلام کرد. نام »رستگاری« مسعود ده نمکی هم آمد.
مختار سائقی، بازیگر سینما و تلویزیون نیز پیش از این گفته 
بود: قرار است در این سریال نقش منفی هم داشته باشد. این 

سریال از ابتدای تیرماه کار تولید خود را آغاز می کند.
فیلمنامه این سریال را حسن وارسته به نگارش درآورده است 
که در قالب ۳۰قسمت، سال گذشته تحویل تیم تولید شده 
است. نام وارسته در نگارش سریال هایی چون »پایتخت«، 
»دودکش«، »علی البدل«، »دیوار به دیوار« و »بچه  مهندس« 
به چشــم می خورد و حالا طراحی و سرپرســتی فیلمنامه 
سریال ماورایی »رستگاری« به کارگردانی مسعود ده نمکی 

را عهده دار شده است.

نقل قول خبر

تلویزیون

سینمای جهان

سریال

جشنواره

تلویزیون باید خود را به روز کند
حبیــب اســماعیلی، پخش کننــده و 
تهیه کننده ســینما: تلویزیون که قصد 
بازنگــری بــر تولیــدات شــبکه نمایــش 
خانگــی را دارد ابتدا در مــورد تولیدات 
خــودش اقــدام کنــد و بســیاری از 
مخاطبانــش را کــه در ســال های اخیــر 
از دســت داده بازگرداند.بایــد ایــن را 
درنظــر گرفــت که بــا تغییــر زمــان، نیاز 
داریم تا در مــورد همه  چیز تصمیمات 
جدیدتری بگیریم و مواردی بسیاری را 
به روز کنیم. طبیعی است که این مورد 
شــامل حــال نظارت هــا هــم می شــود. 
خصوصــا در زمانــه ای کــه مخاطبــان، 
دسترسی بهتر و بیشتری به ماهواره و 
فیلم های روز دنیا دارند و از جریان روز 

عقب نمی مانند. /ایسنا

همکاری با میرکریمی فوق العاده بود
تــورج الونــد، بازیگــر »نگهبــان شــب«: 
مطمئناً برای مــن که تجربــه چندانی در 
بازیگــری نداشــتم، پیشــنهاد بــازی در 
فیلم رضا میرکریمی اتفاق فوق العاده ای 
بــود و اینکــه به مــن ایفــای نقــش اصلی 
در »نگهبــان شــب« پیشــنهاد شــده بود 
دیگر دلیلی برای نپذیرفتن این پیشنهاد 
وجود نداشت. رضا میرکریمی هر نقشی 
بــه مــن پیشــنهاد مــی داد، حتــی اگــر در 
حد یــک ســکانس بــود قطعــاً بــا افتخار 
بازی می کردم و جلــوی دوربین او حاضر 

می شدم. / ایلنا

مصائب یک 
»مصلحت« سیاسی»مصلحت« سیاسی

حسین دارابی از تولید، توقیف 
و اکران نخستین فیلم بلندش می گوید

فهیمه پناه آذرگفت وگو
روزنامه نگار

»مصلحت« به کارگردانی و نویسندگی حســین دارابی و تهیه کنندگی 
محمدرضا شفاه تولید شــد. اولین فیلم بلند دارابی که بعدها »هناس« را 
کارگردانی کرد. »مصلحت« بعد از 3 سال این روزها روی پرده سینماست؛ 
فیلمی که سعی دارد از عدالت بگوید و کارگردان فیلم معتقد است در حق 
فیلمش بی عدالتی شده است. با این حال دارابی می گوید: »اگر موضوعی من 

را درگیر کند، باز هم سراغ ساخت فیلم های سیاسی می روم.«

مصلحت، نخســتین 
فیلم بلند شماست؛ برای شروع 
چه شد که سراغ موضوع سیاسی 

رفتید؟ 
نمی خواستم ســراغ سوژه سیاسی 
بروم، اما حقیقت این است که وقتی 
می خواهم ســراغ یک فیلــم بروم، 
موضوعی دغدغه ام شده و درگیر یک 
سوژه می شوم که باید آن را بنویسم 
و به انتها برسانم. درباره »مصلحت« 
هم درگیر داســتانش شدم؛ با توجه 
به سوژه ای که داشت، حس می کردم 
قصه درستی است که به درد این برهه 
زمانی هم می خورد و برایم جذاب بود.
ســوژه داســتانی را 
خودتان انتخاب کردید و یا تولید 

سفارشی بود؟
روی فیلمنامــه ای کار می کردم که 
در مرحله پیش تولید متوقف شــد. 
در همان روزها یک سری فیلمنامه و 
طرح پیشنهاد شد که بعد از خواندن 
آنها، از میانشان »مصلحت« را انتخاب 

و شروع به کار روی فیلمنامه اش 
کردم و آن را نوشتم. این سوژه 
را کسی سفارش نداده بود، 
البته من کار سفارشی کردن 
را اگر نگاه حرفــه ای به آن 

داشته باشیم، بد نمی دانم.
قیف  تو

اکران به عنوان 

فیلمسازی که نخستین کارش 
بود، دلسردتان نکرد؟ 

بحث توقیف فیلم موضوعی نیست 
که دفعتا اتفاق بیفتــد؛ یعنی با یک 
حکم بگویند، فیلم توقیف است. در 
پروسه اکران وقتی پیش می رفتیم، 
می دیدیم که مشکلاتی با فیلم وجود 
دارد؛ جلسات متعددی برگزار شد و 
کم کم متوجه می شدم که اکران فیلم 
امکان پذیر نیست. از یک سو حاضر 
نبودم بنیان فیلم از بین برود و حرف 
و درام فیلم دچار مشکل شود. تلاش 
می کردیم مذاکره کنیم، اما واقعا در 
جاهایی دلخور می شدم. از اینکه حرف 
فیلم درک نشده و برداشت هایی که 
از فیلم شده اشتباه بود، حس خوبی 
نداشــتم. مدام در جلسات توضیح 
می دادیم، اینطور که فکر می کنید، 
نیســت. ناراحت بودم، اما هیچ وقت 
دلسرد نشــدم، چرا که همه عشق 
فیلمساز این اســت که فیلمش را از 
تولید به اکران برساند و برای این حتی 
شده، سال ها وقت بگذارد. من 
نیز تک تک وجودم را برای 
این فیلم گذاشتم. هدف 
این بود تا مردم مصلحت 
را تماشــا کنند و اکران 
فیلــم برای همــه عوامل 
مهم بود. دلســرد 
نمی شــدیم 

چون سال ها در ســینما کار کرده و 
می دانستیم جنس فیلم ها متفاوت 
است و باید برایش بجنگیم تا به نتیجه 
برسد. از سوی دیگر ما آدم کارهای 
سخت هستیم، چالش انجام کارهای 
سخت فعلا در این سن برایمان جذاب 
است؛ شاید سال ها بعد که سنمان بالا 

رفت دیگر توانش  را نداشته باشیم.
را  »هنــاس«  بعدها 
ساختید و فکر کنم 3 سال طول 
کشــید؟ این فاصله را خودتان 
مدنظر قرار دادید یا اینکه منتظر 

اکران فیلم مصلحت بودید؟
»هنــاس« را یــک ســال بعــد از 
»مصلحت« شروع کردیم. بعد از ۳ 
سال از »مصلحت« اکران شد. در این 
فاصله منتظر اکران بودم، اما اینطور 
نبود که دست نگاه دارم تا فیلم اکران 
شود و بعد سراغ تولید فیلم بعدی ام 
بروم. حدس می زدم به نتیجه رسیدن 

فیلم برای اکران طول بکشد.
کلیــدواژه عدالت در 
سراسر »مصلحت« دیده می شود؛ 
این عدالت در برخورد با فیلم تان 

وجود داشت؟
عدالتــی که بایــد دربــاره فیلم 
مصلحت لحاظ می شد، متأسفانه 
اجرا نشــد. وقتی وزارت ارشــاد 
به عنوان متولی، مســئول صدور 
مجوزهاست، وقتی مجوزی برای 
ساخت داده شــده و مجوزی برای 
اکران ارائه می شــود و وزارتخانه 
مشــکلی با فیلم ندارد، بی عدالتی 
است که ارگان های دیگر اظهارنظر 
کنند و خیلــی جاها غیرتخصصی 
ورود کننــد؛ این خــودش عین 
بی عدالتی اســت، اما با همه این 
راه پرفراز و نشــیب، خوشــحالم 
مصلحت بالاخره ســالم به اکران 

رسید.

 »مصلحت« در به تصویر کشــیدن اتفاقات 
دهه 60موفق بوده است؟

ماجرا این اســت که قصه ای داشتیم که آن 
را در دهه 60روایت کردیم. وقتی فیلم اکران 
شــد، برخــی به عنــوان تاریخ شــناس شــروع 
به تفســیر و مقایســه کردنــد، امــا قصدمان 
تصویــر کــردن ایــن دهــه و اتفاقاتــش نبود. 
البتــه کــه مــا آن دوره را مفصــل دربــاره اش 
تحقیــق کــرده و بررســی کردیــم،  امــا ادعــا 
نکردیم که تاریخ دهه 60را روایت می کنیم؛ 
بلکــه قصــه ای تخیــل کردیــم و در آن بســتر 
روایتش کردیم. ادعای ساخت فیلم تاریخی 
و مستندگونه نداریم و اینکه قصد نداشتیم 
بگوییم در مصلحــت، حادثــه واقعی روایت 
می شــود. اگر به ایــن موضوعاتی کــه گفتم، 
توجه شود حتما خیلی از ســوءتفاهم ها نیز 

حل می شود.

وقتــی دســت روی ســوژه ســخت می گذاریم 
ســلیقه ای،  برخــورد  ازجملــه  مشــکلاتی 
پاســخگویی بــه برخــی ارگان هــا و ... وجــود 
داشــته و دارد. چگونــه ایــن دوره را از ســر 

گذراندید؟
داشــتیم  دوســت  را  »مصلحــت«  قصــه 
و می دانســتیم بــا توجــه بــه داســتان فیلــم، 
حساســیت هایی روی آن اســت و کار سختی 
را در پیش داریم. با این حال تمام تلاشــمان 
را کار کردیــم چــون دغدغه مــان بــود و خودم 
بشــخصه هیــچ وقــت احســاس پشــیمانی 
نمی کنــم. بــه  نظــرم بایــد ایــن حــرف گفتــه 
می شد و با اکرانش اتفاقی خوبی میان مردم 
می افتــاد. ایــن فیلــم بــا حمایت حــوزه هنری 
و ســازمان اوج ســاخته شــد و در تولید، حوزه 
هنری پــای فیلــم ایســتاد و بعد اوج وارد شــد 
که برای رسیدن به اکران خیلی تلاش کردند.

از نظــر شــما »مصلحــت« فیلــم آرمانگرایانه ای 
است؟

بلــه، یــک فیلــم آرمان گرایانــه اســت. در مــورد 
آرمان هایــی صحبــت می کند کــه مــردم برایش 
انقلاب کرده و هزینه دادند. در این مسیر همراه 
امــام خمینــی)ره( شــدند و بعــد از انقــلاب هــم 
سال های سال شهید دادند و صبوری کردند، اما 
اگر منظور از آرامان گرایانه این است که دسترسی 
بــه آن نبــوده و نیســت و نمی شــود به آن دســت 
یافــت؛ خیــر! آن را قبــول نــدارم. در »مصلحت« 
قطعــا نقدهایــی وجــود دارد، امــا در نهایــت بــه 
آرمان ها دســت می یابیــم. فیلم مصــداق امروز 
جامعه اســت، از آرمان خواهی گرفته تا فســاد و 
... می گویــد؛ مصداقش هم امــروز وجــود دارد. 
مطالباتــی که انجام می شــود هیچ کــدام بی ربط 
نیستند. در این روزگار هم خیلی ها برای مطالبات 
می جنگند و خیلی ها از آن سوءاستفاده می کنند.

درامی که 
در فضای دهه 60تعریف شد مکث
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